

العقد: ٧١٥ / ١ / ١
التاريخ: ٢٠١٩ / ٧ / ٢١



لمعارض والمؤتمرات الدولية
for International Fairs & Conference

تقرير مفصل عن معرض الأمن والدفاع والصناعات الحربية العراقية

المقدمة:

ان معارض الاسلحة على مختلف انواعها موجودة في اغلب الدول المتقدمة وتتلقى الجهات المنظمة دعماً كاملاً من دولها ومؤسساتها العسكرية والأمنية لظهور هذه المعارض بالمستوى الذي يليق بسمعة تلك الدول وانعكاس ذلك على تقدمها العلمي والتكنولوجي.

هدف المعرض:

يهدف المعرض الى تأمين حضور أفضل الشركات العالمية المصنعة والمنتجة للأسلحة والمعدات والتجهيزات التي من شأنها ان تسهم في تعزيز قدرات قواتنا المسلحة والاجهزة الامنية في الدفاع عن أرض الوطن.

تنظيم المعرض:

ينظم هذا المعرض من قبل الشركة المتحدة للمعارض والمؤتمرات وهي شركة عراقية خاصة مسجلة وفق القانون رقم م ش / 74267-02 في 2009/11/25. وبالتنسيق مع صاحبة الأرض وهي الشركة العامة للمعارض والخدمات التجارية العراقية.

الرعاية:

يرعى المعرض من بدء دورته الاولى سنة 2012 ولغاية دورته الثامنة 2019 من قبل السيد رئيس الوزراء القائد العام للقوات المسلحة ولاتتحمل الجهة الراعية اي التزامات مالية على رعاية المعرض.

الجهات الساندة

- يتلقى المعرض الدعم اللوجستي من قبل وزارتي الدفاع والداخلية حيث دثبت هاتين الوزارتين على تأمين الحماية الكاملة للمعرض وكذلك تأمين لجان استقبال الوفود والزائرين وتسهيل وصول مواد العرض التابعة للشركات الى أرض المعرض علماً لاتتحمل هاتين الوزارتين أي التزامات مالية تجاه الدعم المقدم من قبلها كما تقوم وزارة الصناعة والمعادن بمشاركة فعالة في كافة دورات المعرض حيث تشارك جميع شركاتها العامة ذات الاختصاص في عرض معروضاتها ومنتجاتها لاطلاع الزوار والمشاركين على امكانياتها والترويج لها دعماً للمنتوج الوطني.
- ان مشاركة وزارتي الدفاع والداخلية و وزارة الصناعة والمعادن وباقي الوزارات ذات الاختصاص هو دعم لوجستي عالي المستوى كون المعرض يمثل واجهة البلد وهيبته أمام الزوار الأجانب ، ويمكن لنا أن نعتبر هذا المعرض هو من المعارض السيادية.
- يحمل المعرض علامة تجارية مسجلة في وزارة الصناعة والمعادن / دائرة التطوير والتنظيم الصناعي / قسم العلامات والبيانات التجارية بموجب شهادة تسجيل المرقمة (70145) في 2016/7/4 وذلك لحفظ حقوق الشركة المنظمة تجاه الغير.

المشاركات

- توجه الشركة المنظمة (الشركة المتحدة للمعارض والمؤتمرات) الدعوات للجهات التالية وعبر القنوات الادارية الرسمية وغير الرسمية وهي:-
- كافة السفارات الأجنبية العاملة في بغداد.
 - كافة الملحقيين العسكريين في السفارات الاجنبية العاملة في العراق.

العدد: ٧١٥ / ١ / ٢
التاريخ: ٢٠١٩ / ٧ / ٢١

• عدد كبير من الشركات الأجنبية والمحلية وشركات القطاع العام عدا الشركات الداخلة في القائمة السوداء يمنع مشاركتها حسب تعليمات الشركة العامة للمعارض والخدمات التجارية العراقية التي هي مسؤولة عن تنفيذ عقد المعرض مع شركتنا المنظمة.

الشهادات والعضويات

حصل معرض الأمن والدفاع والصناعات الحربية العراقية بواسطة الشركة المتحدة للمعارض والمؤتمرات المنظم الحصري للمعرض على الشهادات والعضويات التالية:-

- الجمعية العالمية لصناعة المعرض UFI.
- الجمعية الدولية للمعارض والاحداث IAEE.
- مجتمع منظمي المعارض المستقلين SISO.
- نظام ادارة استدامة الاحداث ISO20121:2012.
- نظام ادارة الجودة ISO9001:2015.
- الاتحاد العربي للمعارض والمؤتمرات الدولية AUIEC.

فلاح حسين رحيم
المدير المفوض



No.: A-1-715 العدد
Date: 21-7-2019 التاريخ

A detailed report on the Iraq Defense Exhibition (IQDEX)

Introduction:

The arms exhibitions of all kinds are present in most developed countries and the organizers receive the full support of their countries and military and security institutions to show these exhibitions at a level that is worthy of the reputation of these countries and the reflection on their scientific and technological progress.

Exhibition Objective:

The exhibition aims to ensure the presence of the best international manufacturers and producers of weapons and equipment that will contribute to enhancing the capabilities of our armed forces and security services in the defense of the homeland.

Exhibition organization:

This exhibition is organized by the United Company for Fairs and Conferences, a private Iraqi company registered under Law No. 02/74267 on 25/11/2009. In coordination with the owner of the land, which is the State Company for Fairs and Iraqi Commercial Services.

Sponsorship:

The exhibition is sponsored from the beginning of its first session in 2012 until its eighth session in 2019 by the Prime Minister, General Commander of the Armed Forces. The sponsor does not have financial obligations to sponsor the exhibition.

Supporters:

• The exhibition receives logistical support from the Ministries of Defense and Interior. The two ministries were keen to ensure the full protection of the exhibition as well as to secure reception committees for delegations and

No.: A-70715 العدد:
Date: 21-7-2019 التاريخ:

visitors and facilitate the access of the company's supply materials to the exhibition land. These ministries bear no financial obligations towards the support provided by them. And minerals with active participation in all the sessions of the exhibition, where all its public companies with the competence to display their products and products to inform visitors and participants of their potential and promotion in support of the national product.

- The participation of the Ministries of Defense and Interior and the Ministry of Industry and Minerals and other competent ministries is a high-level logistical support that the exhibition represents the facade of the country and prestige to foreign visitors, and we can consider this exhibition is a sovereign opponent.
- The exhibition holds a registered trademark in the Ministry of Industry and Minerals / Department of Industrial Development and Organization / Trademark Section under the Registration Certificate No. (70145) on 4/7/2016 in order to preserve the rights of the organized company towards others.

Participations:

The organizing company (the United Company for Fairs and Conferences) invites the following parties through official and non-official administrative channels:

- All foreign embassies operating in Baghdad.
- All military attachés in foreign embassies operating in Iraq.
- A large number of foreign and local companies and public sector companies, except for blacklisted companies, prohibit their participation in accordance with the instructions of the State Company for Fairs and Iraqi Commercial Services which is responsible for executing the exhibition contract with our organized company.

No.: 4-7-715 العدد
Date: 21-7-2019 التاريخ

Certificates and Memberships

The Iraq Defense Exhibition (IQDEX) by the United Company for Fairs and Conferences, the exclusive organizer of IQDEX has the following certificates and memberships:

- The Global Association of the Exhibition Industry (UFI).
- International Association of Exhibitions and Events (IAEE).
- Society of Independent Show Organizers (SISO).
- Event Sustainability Management System (ISO20121: 2012).
- Quality Management System ISO9001: 2015.
- Arab Union for International Exhibitions and Conferences (AUIEC).

Falah H. Raheem - CEO
United Company for Fairs and Conferences

